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23. února 2023

Poslanci pětikoalice odmítli jednat o zmrazení svých
platů

fintag.cz/2023/02/23/poslanci-petikoalice-odmitli-navrh-na-zmrazeni-svych-platu
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Foto: Redakce FinTag.cz

Koaliční poslanci odmítli zařadit na program jednání

Sněmovny návrh opozice na pětileté zmrazení

poslaneckých platů. Tato neochota vyvolala ostrou hádku

na včerejším [22.2.] Výboru pro sociální politiku. Hlavní

roli v ní sehrály ponížené penze.

 

„Včera [21.2.] jsme chtěli zařadit bod, abychom si to [platy poslanců,

pozn. red.] zmrazili na pět let. Nikdo z vás z koalice pro to ruku

nezvedl,“ rozčílila se na jednání sněmovního Výboru pro sociální

politiku [22.2.] místopředsedkyně Výboru Jana Pastuchová [ANO].
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Vyslovila se tak poté, kdy ministr práce a sociálních věcí Marian

Jurečka [KDU-ČSL] před poslanci Výboru obhajoval nutnost

projednání změny mechanismů mimořádné valorizace důchodů v

legislativní nouzi. Ministr jí ale oponoval tím, že nyní prosazuje jen

stejný postup, jaký Sněmovna zvolila zhruba před třinácti měsíci. A

to při návrhu na zmrazení platů politiků, státních zástupců a soudců

pro rok 2022.

„Tehdy i stav legislativní nouze byl odůvodněn tím, že řešíme

významné hospodářské škody pro dopady na státní rozpočet,“ řekl

Jurečka.

Podívejte se na své výplatní pásky, zaznělo na Výboru

Podle něj jde principiálně o podobnou situaci. Jana Pastuchová ale

odmítla srovnávat současnou novelu o důchodovém pojištění a

loňské zmrazení platů politiků, státních zástupců a soudců.

„Tady, prosím, vůbec nesrovnávejte platy důchodců a ´blbou´

tisícovku, kterou jim chcete vzít a naše přidání platů, pro které vy

jste včera [21.2.] nezvedli ruku. Abychom si je zmrazili. A tím

alespoň dali message lidem, že my budeme taky trochu solidární,“

reagovala.

Ministrovi Jurečkovi doporučila, aby se podíval na svou výplatní

pásku z prosince. I svou výplatní pásku z ledna nebo i letošního

února. Na ní podle Pastuchové zřetelně uvidí, že v tomto případě

nejde o tisícikoruny, ale o desítky tisíc korun.

„Pane ministře, se vší úctou k vám, to snad nemyslíte vážně, že tady

budete srovnávat platy nás, politiků, a důchodců,“ řekla.

Do ostré diskuze přispěl i její stranický kolega Aleš Juchelka. Na věty

o výplatních páskách poslanců a ministrů zareagoval prosbou a

doporučením, aby o nich poslanci a ministři raději nemluvili, až
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budou v příštím týdnu změny mechanismu u mimořádné valorizace

penzí projednávat ve Sněmovně. To zřejmě s ohledem na veřejnost,

protože debata poslanců a zástupců vlády poběží živě v televizi.

Koaliční poslanci odmítli pětileté zmrazení svých platů

Ministr práce a sociálních věcí Jurečka na jednání apeloval na

poslance s tím, že souhlasem se změnami valorizačního vzorce penzí

odvrátí hospodářské škody do státního rozpočtu.

„Tady si musíme prostě všichni, ať už jsme opoziční politici, nebo

koaliční politici, říct, v jaké situaci ten státní rozpočet, veřejné

finance občanů této země, jsou. A jaké nároky a jaké dopady

uneseme,“ uvedl.

Zmínil i těžké břímě současné produktivní části populace. Ta musí,

jak řekl, finanční prostředky z pojistných odvodů na sociální

zabezpečení generovat. A přitom ještě vynakládá nemalé prostředky

na výchovu budoucích generací.

Dalším argumentem od Mariana Jurečky, který zastává funkci

ministra práce a sociálních věcí, ministra životního prostředí a

zároveň je místopředsedou vlády, bylo, že současný koaliční návrh na

ponížení částky vzešlé z mimořádné valorizace penzí, nepodporuje

rozevírání nůžek životní úrovně penzistů.

„Paušálně jsme přistoupili k tomu, že každý z těchto důchodců bude

mít nárok na paušální částku 400 Kč. A pak bude zvýšení ve výši

2,3 procenta. To zachovává otázku zásluhovosti,“ vysvětlil kolegům

ve Sněmovně.

Výbor návrh novely o důchodovém pojištění přijal

Ve svém přesvědčování členů Výboru pro prosazení změny

mechanismu u mimořádné valorizace ministr Jurečka nakonec uspěl.

Návrh novely o důchodovém pojištění poslanci Výboru přijali v

poměru 10:8. Poslance ale i tak čekají v příštím týdnu zřejmě dlouhá

jednání a dohady.
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„Nesouhlasíme s tím, jakým způsobem je to koncipováno.

Nesouhlasíme s formou, s jakou je to předkládáno,“ řekl na jednání

Výboru například již zmíněný Aleš Juchelka.

Koalice podle něj měla dost času na to, aby návrh předložila včas i

několik měsíců zpátky. Stejně tak s návrhem nesouhlasí hnutí SPD.

Za něj místopředsedkyně Výboru Lucie Šafránková uvedla, že hnutí

proti návrhu podá ústavní stížnost. Hnutí podle ní nesouhlasí ani se

způsobem, jakým se novela projedná. Podle ní je na hraně ústavnosti.

Veronika Táchová

36 KOMENTÁŘE

KOMENTÁŘ

Vážení diskutující, žádáme Vás o slušnost ve Vašich komentářích ve

vztahu k ostatním diskutujícím, osobám, které v článcích vystupují, i

k autorům článků. Redakčně upravujeme všechny komentáře, které

toto porušují, případně nabádají k násilí.

 

 


